

تقييم لمقدرات التكلم والكتابة بالإنجليزية
An assessment of English speaking and writing abilities

(المعلم: الرجاء وضع علامة الاختيار (✓) في العمود الأوسط التي تنطبق على الطالب)

Teacher: Please put a checkmark ✓ in the middle gray column of the items that apply to the student

School/المدرسة _____ Teacher/المدرس _____

Student/الطالب _____ ID/رقم هوية الطالب _____

Arabic	✓	English
المستوى 1 - دخول		Level 1 – Entering
<ul style="list-style-type: none"> استخدم كلمة واحدة أو جزءاً محفوظاً 	التعقيد اللغوي	Linguistic Complexity • use one word or a memorized chunk.
<ul style="list-style-type: none"> استخدم الكلمات الأكثر شيوعاً فقط 	المفردات	Vocabulary • use only the most common words.
<ul style="list-style-type: none"> سهولة فهم الأجزاء المحفوظة. التحدث/ الكتابة عن أمور الحياة اليومية فقط. 	التحكم باللغة	Language Control • be easy to understand memorized pieces. • only talk /write about everyday things.
المستوى 2 -- بروز		Level 2 – Emerging
<ul style="list-style-type: none"> استخدم عبارة أو جملة قصيرة. عادة ما استخدم تركيب الجملة الصحيح. 	التعقيد اللغوي	Linguistic Complexity • use a phrase or short sentence. • usually use correct sentence structure.
<ul style="list-style-type: none"> استخدم الكلمات الشائعة عن موضوع. غالباً لدي مشكلة بالتفكير بكلمة أو طريقة لأقول شيئاً. 	المفردات	Vocabulary • use common words about subject. • often have trouble thinking of a word or a way to say something .
<ul style="list-style-type: none"> أتحدث/أكتب بجمل أو عبارات بسيطة، قصيرة. يكون من الصعب أن أفهم عندما أحاول استخدام جمل أطول. 	التحكم باللغة	Language Control • talk/write in simple, short sentences or phrases. • be hard understand when trying to use longer sentences.
المستوى 3 -- تطوير		Level 3 – Developing
<ul style="list-style-type: none"> استخدم جمل أطول. أضيف تفاصيل. استخدم تركيبية الجملة الصحيح. 	التعقيد اللغوي	Linguistic Complexity • use longer sentences. • add details. • use correct sentence structure.
<ul style="list-style-type: none"> استخدم لغة ببعض المضمون. قد أواجه مشكلة في العثور على كلمة أو عبارة معينة. 	المفردات	Vocabulary • use some content language. • may have trouble finding a certain word or phrase.
<ul style="list-style-type: none"> استخدم الجمل الواضحة والسهلة للفهم. لدي أخطاء في اللغة الأصعب التي تجعلني أحياناً صعب الفهم. 	التحكم باللغة	Language Control • use sentences that are clear and easy to understand. • have mistakes with harder language that make me sometimes hard to understand.
المستوى 4 -- توسع		Level 4 – Expanding
<ul style="list-style-type: none"> استخدم أنواع مختلفة من الجمل. أتحدث/ أكتب مع الكثير من التفاصيل. استخدم تركيبية الفقرة. يمكن تفهمني 	التعقيد اللغوي	Linguistic Complexity • use different types of sentences. • talk/write with many details. • use paragraph structure. • can be understood.
<ul style="list-style-type: none"> استخدم مفردات ذات محتوى/موضوع. في بعض الأحيان لدي صعوبة في العثور على كلمة أو عبارة معينة. 	المفردات	Vocabulary • use content /subject area vocabulary. • sometimes have trouble finding a certain word or phrase.
<ul style="list-style-type: none"> عادة ما أكون سهل الفهم. في بعض الأحيان أعمل أخطاء نحوية. 	التحكم باللغة	Language Control • usually be easy to understand. • sometimes make grammar mistakes.
المستوى 5 -- عبور		Level 5 – Bridging
<ul style="list-style-type: none"> استخدم العديد من أنواع الجمل وأطولها. أتحدث بعمق عن موضوع ما أو أكتب العديد من الفقرات. استخدم التفاصيل لدعم فكرة رئيسية. 	التعقيد اللغوي	Linguistic Complexity • use many types and lengths of sentences. • talk in-depth about a subject or write many paragraphs . • use details to support a main idea.
<ul style="list-style-type: none"> استخدم مفردات المحتوى. استخدم الكلمة الصحيحة دون تعثر- معظم الوقت. 	المفردات	Vocabulary • use content vocabulary. • use the correct word without stumbling- most of the time.
<ul style="list-style-type: none"> أعمل نوع الأخطاء التي يعملها الناطقون باللغة الإنجليزية. 	التحكم باللغة	Language Control • make the kind of mistakes that native English speakers make.